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en sísif | JORDI SOLER

na part important de la política
de casa nostra sembla inspirar-
se en aquella figura retòrica

anomenada fal·làcia patètica, que con-
sisteix a atribuir emocions humanes a
objectes naturals inanimats. Submergits
en una exuberant atmosfera de sensuali-
tat i sinestèsies, cada estació de l’any
sembla feta a mida per convidar-nos a la
paràlisi política. El fred de l’hivern ha
glaçat l’acció. Amb la primavera, ja se
sap, l’astènia xucla tota energia. I ara ja
ha arribat l’estiu, temps de canícula i in-
dolència. Potser per aquest motiu d’aquí
a poc el Tribunal Constitucional farà pú-
blica la seva sentència sobre l’Estatut
mutilat. Però hi ha més decisions políti-
ques que es deuen haver fet públiques
esperant la influència estacional. Com

per exemple els laments de Zapatero,
Montilla i l’Església catòlica, criticant
farisaicament l’opulència dels fitxatges
del Real Madrid. Més enllà de populis-
mes barats, els dirigents governamen-
tals (i, per tant, també morals) haurien
de fer un pas responsable en aquest te-
ma: investigar d’on surten els diners, si
el banc que ha concedit aquest crèdit ha-
via estat sufragat amb ajudes estatals (és
a dir, amb els nostres impostos), quants
crèdits i sota quins criteris ha denegat
aquest banc a empresaris que n’hagin
sol·licitat algun, o si és cert que durant
dos anys el Real Madrid no pagarà cap
interès per aquest crèdit. També sota la
calda i l’eterna demora del finançament,
ha passat gairebé en sordina l’esfereïdor
anunci del conseller Castells: retallar
850 milions d’euros als diversos depar-
taments de la Generalitat. Ara només cal
desitjar que una onada de calor africà
ens atueixi fins al punt de ni tenir esma
de preguntar: ¿com carai s’aplicarà la
tan hiperpublicitada Catalunya social?
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El fred de l’hivern ha
glaçat l’acció. Amb la
primavera, ja se sap,
l’astènia xucla tota energia.
I ara ja ha arribat l’estiu,
temps de canícula i
indolència

Escombraries a Sant
Feliu de Guíxols
● Sobre un article que feia
referència al servei de reco-
llida d’escombraries de
Sant Feliu de Guíxols, val a
dir que fa sis anys que visc
en aquest poble i quan ens
vam comprar el pis els an-
teriors propietaris ens van
fer saber que les escombra-
ries es deixaven a la porta
de casa, ja que al meu car-
rer el camió les recollia in-
dividualment, perquè els
contenidors més propers es-
tan a tres-cents o quatre-
cents metres de casa. L’al-
tre dia, sense cap avís del
nostre Ajuntament, vaig
trobar la bossa sense reco-
llir (ni cap del carrer) amb
un adhesiu que deia: «acció
incorrecta», i em demana-
ven que la tirés al conteni-
dor més proper. Estranyat,
truco a l’Ajuntament, i em
diuen que ara es farà així, i
quan em queixo per la dis-
tància fins al contenidor em
diuen que ja passarà un ins-
pector de la concessionària
i ja em diran alguna cosa,
motiu pel qual em demanen
el telèfon. Encara espero
que em truquin o em posin
un contenidor més a prop
de casa. De moment, cada
dia al matí, a les 6.30, quan
vaig a treballar, carrego les
escombraries al cotxe (tinc
un nen de 18 mesos i els
bolquers fan una mica de
pudor) i les porto al conte-
nidor. Crec que també és
una acció incorrecta, però
no agafaré el cotxe a les 10
del vespre per anar a llençar
les escombraries. / FRAN-

CESC PALAU. Sant Feliu de Guíxols

(Baix Empordà).

Què li costava?
● El passat 27 de maig, la
meva mare es va presentar
al dispensari municipal de
Llagostera amb el meu fill
de quatre anys i mig amb
febre, els ganglis del darre-
re de l’orella molt infla-

mats, impossibilitat de
moure el cap ni endavant ni
enrere, ni amunt ni avall,
molt pàl·lid i amb símpto-
mes de debilitat. Va entrar,
i les noies de recepció li
van dir que no hi havia ja
hores per donar (jo ja havia
trucat una estoneta abans
per preveure el problema
amb el qual la meva mare
es trobaria, però em van dir
que el pediatra fins a les
12.20 visitaria i constato
que tot això va passar poc
després de les 12 del matí).
Ma mare puja a la primera
planta, truca a la porta i
s’espera que l’obrin; val a
dir que a la saleta d’espera
no hi havia ningú… li obre
la porta el Sr. Daniel Casti-
llo acompanyat de la seva
infermera i li pregunta què
vol. La iaia, notant que la

seva visita era inoportuna,
li va comentar el que li pas-
sava a en Lluc. El Sr. Da-
niel li va preguntar si tenia
hora demanada, i amb im-
potència i veu trencada li va
dir que ja havia trucat jo, i
que havia estat impossible
que em donessin hora…

–«Doncs si té cap proble-
ma se’n vagi al Santa Cate-
rina d’urgències…»

Què li costava palpar-li
només els dos bonys del
darrere de l’orella?, com-
provar que tenia febre, …?
Almenys la meva mare no
hauria sortit d’allí plorant.
Ja sabem que hauríem d’ha-
ver anat igualment al Santa
Caterina!!! (per cert, per
tranquil·litat del Sr. Daniel
Castillo, us dic que el nen
ja es troba millor, encara no
del tot recuperat, però que

no pateixi aquest senyor, en
Lluc està bé.) Cal dir que jo
amb aquest senyor fins ara
no havia tingut mai cap
problema, sí que havia sen-
tit moltes queixes, però
sempre m’havia pensat que
la gent exagerava... / OLGA

PONS. Llagostera (Gironès).

Agraïts a l’Ajuntament
de Torroella i l’Estartit
● La majoria del col·lectiu
de taxistes de Torroella de
Montgrí-l’Estartit, format
per Alba Anna Delgado Pu-
jadas (llicència 7 i 2 esta-
cional); Carles Guirado Pé-
rez (llicència 1); Anna Pu-
jades Calvet, (llicències 4 i
8); Pere Subirà Pujol (lli-
cència 6); Àlex Subirà Ri-
poll (llicències 9,10 i 1 es-
tacional); i Mattheus King
Inversiones SL (llicència
2,) volem agrair a l’equip
de govern sortint, encapça-
lat pel Sr. Joan Margall i
Sastre, tota la dedicació i
l’esforç que han portat a
terme en favor del sector
del taxi al nostre poble du-
rant el seu mandat: l’acata-
ment escrupolós de la llei
del taxi de Catalunya, (Llei
19/2003, de 4 de juliol) en
relació amb la concessió de
llicències estacionals i fixes
de nova creació, de manera
justa i imparcial; les hores
perdudes en convocar-nos a
reunions a l’ajuntament a fi
de saber de primera mà qui-
na és la situació del nostre
sector; la rapidesa a l’hora
de tramitar els nous preus
del 2009.

També volem agrair a la
nostra Policia Municipal la
col·laboració i suport que
ha donat al nostre col·lectiu
a l’hora de fer complir la
llei del taxi esmentada.

Esperem, amb l’entrada
del nou equip de govern,
poder comptar amb una mi-
llor col·laboració. / ANNA

PUJADAS i cinc signatures més. Tor-

roella de Montgrí-l’Estartit (Baix Em-

pordà).
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● El 28 de juny, ens vam manifestar a Barcelona, amb el
lema «Democràcia, salut i bons aliments», per demanar
als partits polítics (CiU, PSC i PP) que retiressin l’esme-
na a la totalitat per tal que la ILP que promou Som lo que
Sembrem per prohibir el cultiu i el consum de transgè-
nics a Catalunya no sigui debatuda al Parlament. Durant
el 2008, fent ús de la prerrogativa ciutadana de promoure
una proposta de llei, es van recollir més de 105.000 sig-
natures per tal de declarar Catalunya lliure de transgè-
nics. Ara, resulta que els partits majoritaris abans esmen-
tats han privat que aquest projecte de llei sigui discutit al
Parlament. Cóm pot ser que una normativa com la llei
d’iniciatives legislatives populars, redactada i aprovada
pel Parlament, permeti que el mateix Parlament pugui re-
butjar una ILP abans de ser de ser debatuda? És aquesta
la participació ciutadana amb què s’omplen la boca els
polítics? O volen que la participació, a part de votar-los,
sigui només escoltar-los i aplaudir-los?

Ben sovint, els mitjans de comunicació han qualificat
el moviment antitransgènic de poc rigorós i d’utilitzar ar-
guments esbiaixats i poc científics. I deu ser per aquest
motiu que sempre que s’han concedit entrevistes als mit-
jans audiovisuals, per cert, ben esporàdiques, si hi inter-
venen els qui rebutgen els transgènics, han de convocar,
també, algun representant dels protransgènics. Però, dó-
na la casualitat que si passa a l’inrevés, no cal que també
hi participi cap representant que defensi l’altra posició.

El principal cultiu transgènic a Catalunya és el de blat
de moro MON810 de Monsanto, llavor prohibida en di-
ferents països europeus com ara França, Alemanya, Ità-
lia, Àustria..., cosa que per a nosaltres és molt significati-
va. / JOAN JULIOL. Girona.

És la participació que volen?


